

Minister of Finance was entitled to credit. What would the House say when he (Mr. Mackenzie) told them the way in which that saving was to be effected? It was by stopping the pay of the 40,000 volunteers this year during drill. He would like to know whether it was intended to drill the volunteers this year for eight days?

Sir Geo. E. Cartier—It is intended to drill the 40,000 men for thirteen days this year.

Mr. Mackenzie said that this much vaunted saving would be effected at the expense of the efficiency of the Militia service. The hon. gentleman having, at great length, replied to the member for Cumberland, went on to say that, on a future occasion, he would enter on some remarks in reference to the Budget, in which he would, perhaps, be able to show that the Finance Minister was not much to be complimented, as the member for Cumberland thought. The latter honourable gentleman, however, hinted that he was going to cross the floor of the House, and hence it would not be wise to be too severe on him at present. (Laughter.) If the honourable gentleman was disposed to carry out his threat, he would very likely find room made for him on the Opposition benches. (Laughter.) The member for Lambton proceeded to express regret at the opening up of the topic of Reciprocity by the Finance Minister, and the honourable gentleman said he would not on that occasion discuss the financial position of the country. As to the amendment of the member for Hochelaga, he (Mr. Mackenzie) would be no supporter of any honourable gentleman who endeavoured either to coax or threaten the United States in this matter. Through physical inability he was obliged to close his remarks.

Sir John A. Macdonald said he was anxious that this debate should not be cut short prematurely. It seemed to be the desire of the House to debate this question more fully. He suggested, therefore, that it would be better at that late hour to adjourn the debate.

Mr. Young thought there was no use in prolonging the discussion.

Sir George E. Cartier said he thought that the speech and motion of the member for Hochelaga had to be met and defended in such a manner as to show the American people that the honourable gentleman did not represent the feelings of the House or country.

Hon. Mr. Holton thought it would be best to continue the debate at a future time, as

Chambre pense de la façon dont ces économies ont réalisées, dit M. Mackenzie, notamment en bloquant la paye de 40,000 volontaires durant les manœuvres (je n'ai pas la copie de cette année). Il voudrait savoir si les exercices des volontaires doivent durer huit jours cette année.

Sir George-É. Cartier: Les manœuvres dureront treize jours cette année et 40,000 hommes y participeront.

M. Mackenzie dit que cette économie sera effectuée aux dépens de l'efficacité de la Milice. Le député ayant répondu longuement au député de Cumberland, poursuit en disant que bientôt il fera une déclaration au sujet du Budget et démontrera notamment que le ministre des Finances ne mérite pas les éloges du député de Cumberland. Toutefois comme celui-ci laisse entendre qu'il a l'intention de changer de parti, il serait inopportun de se montrer trop sévère à son égard en ce moment. (Rires.) Si le député met sa menace à exécution, il trouvera sans doute place sur les bancs de l'Opposition. (Rires.) Ensuite le député de Lambton dit qu'il regrette que le ministre des Finances ait abordé la question de la Réciprocité, ajoutant qu'il ne tenait pas à parler de la situation financière du pays. En ce qui concerne l'amendement du député d'Hochelaga, M. Mackenzie n'a pas l'intention d'appuyer un député qui essaierait d'obtenir quelque chose des États-Unis en brandissant promesses ou menaces. Une indisposition oblige le député à interrompre ses déclarations.

Sir John A. Macdonald tient à ce que ce débat ne soit pas interrompu prématurément. En effet la Chambre semble vouloir examiner la question plus à fond. Il pense dès lors qu'il serait préférable, étant donné l'heure tardive, d'ajourner le débat.

M. Young pense qu'il est inutile de prolonger la discussion.

Sir George-É. Cartier pense que la réponse au discours et à la motion du député d'Hochelaga prouvera au peuple américain que ce député ne traduit ni les opinions de la Chambre ni celles du pays.

M. Holton estime qu'il vaut mieux remettre le débat à plus tard ainsi que cela a été